
ابلاغ ضوابط فنی حمل دارو 
از طریق کسب وکارهای اینترنتی

ضوابط فنی حمل دارو از طریق سکوها و کسب وکارهای اینترنتی، به منظور 
تنظیم و نظارت بر فرآیندهای حمل و توزیع دارو، به تصویب ریاست سازمان 
غذا و دارو رســیده و ابلاغ شد. به گزارش ایســنا و به نقل از روابط عمومی 
سازمان غذا و دارو، این ضوابط در اجرای تبصره ۱ ماده ۲ دستورالعمل حمل 
و عرضه دارو از طریق پلتفرم ها به شــماره ۱۰۱/۱۷۱ و تاریخ ۸ اردیبهشت 
سال جاری تنظیم شده است.طبق این ابلاغیه، صدور مجوز فعالیت سکوها 
توسط کارگروه مشــترک مربوطه و مجوز فعالیت داروخانه ها برای خدمات 
غیرحضوری توسط کمیسیون ماده ۲۰ دانشگاه های مربوطه صورت می گیرد.
همچنین، مقرر شده است که این دستورالعمل به صورت پایلوت در استان های 

قم، قزوین، زنجان و مازندران اجرایی شود.

محیط زیست تهران 
در پی تدوین فهرست صنایع آلاینده

مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان تهران از آمادگی همه بخش ها برای 
رویارویی با آلودگی هوا در فصل ســرما خبر داد و گفت: بر اســاس مصوبه 
شــورای اداری تدوین فهرســت صنایــع آلاینده با رعایت دســتورالعمل و 

آیین نامه های مربوطه باید در دستور کار قرار می گیرد.
نشست شــورای اداری حفاظت محیط زیست استان تهران در آستانه فصل 
ســرما و امکان افزایش آلاینده های هوا برای برنامه ریزی و انجام هماهنگی 
لازم در این زمینه و بررسی موضوعات مهم استان در حوزه های مختلف روز 
گذشته در اداره کل حفاظت محیط زیست استان تهران برگزار شد.علیرضا 
مزینانی- مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران - با بیان اینکه در این 
نشست موضوع نظارت بر عملکرد واحدهای آلاینده از طریق برقراری گشت 
و پایش محیط زیســتی مطابق با برنامه های مدون مورد تاکید قرار گرفت، 
گفت:مقرر شــد کلیه ادارات شهرستانی تدوین فهرست صنایع آلاینده را با 
رعایت دســتورالعمل و آیین نامه های مربوطه در دســتور کار قرار دهند.وی 
با اشــاره به اینکه یکی از موضوعات مطرح شده در این نشست دستورالعمل 
کنترل و پیشــگیری بیماری های مشترک بین انسان و حیوانات بود، افزود: 
مقرر شد در صورت مشاهده بیماری های حیات وحش ادارات محیط زیست 
گزارش مربوطه را در اســرع وقت به مبادی ذیربــط ارائه کنند و اقدامات و 
تمهیدات لازم را در این خصوص به انجام برسانند.به گزارش ایسنا، مزینانی با 
تاکید بر اینکه آخرین وضعیت اراضی مربوط به مراکز دفن پسماندهای عادی 
استان نیز در این نشست مورد بحث و بررسی قرار گرفت، اظهار کرد: پیگیری 
مختصات جغرافیایــی اراضی قابل واگذاری برای مراکز دفن پســماندهای 
گندک، اختر آباد، آراد کوه، آبعلی، فیروزکوه و رود شــور نیز توســط ادارات 
شهرستانی از منابع طبیعی شهرستان به تصویب رسید.وی اضافه کرد: کلیه 
ادارات محیط زیســت شهرستانی مکلف شــدند در خصوص کشتارگاه ها و 
عرضه کنندگان فرآورده های دامی و طیور، میزان و نحوه مدیریت پســماند 

این واحدها را پیگیری و در سامانه جامع محیط زیست ثبت کنند.

تبلیغ مدرسه دو زبانه 
به دلیل آموزش انگلیسی »ممنوع«

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش شــهر تهران با بیان اینکه در شــهر 
تهران مدرسه دو زبانه وجود ندارد گفت: برخی مدارس پیش دبستانی و ابتدایی 
با تبلیغ آموزش زبان انگلیسی، عنوان مدرسه دو زبانه را به خود می دهند که 

این کار »ممنوع« است و با مدارس اینچنینی برخورد می شود.
معصومــه معصومیان با بیان اینکه در کل کشــور یــک دوره یک ماهه برای 
دانش آموزانی که زبان مادریشــان غیر از فارسی است و قصد ورود به پایه اول 
را دارند اما تجربه کودکستان را ندارند، تشکیل می شود گفت: زبان مادری این 
دانش آموزان فارسی نیست و مثلا آذری ، ترکی و کردی است اما وارد آموزش 
رسمی فارســی می شوند چراکه فارسی، زبان رسمی آنان در نظر گرفته شده 
اســت.وی با بیان اینکه تعدادی از مدارس اقدام به اســتفاده از تابلو مدارس 
دوزبانه و تبلیغات می کنند که این کار غیرقانونی اســت افزود: در این مدارس 
آموزش زبان ترکی و کردی و ... در دســتور کار نیست و هدف آن ها تدریس 
زبان انگلیسی است این در حالیست که هنوز به این نتیجه نرسیده ایم که در 
دوره ابتدایی آموزش زبان های خارجی را داشته باشیم. به گزارش ایسنا، معاون 
آموزش ابتدایی آموزش و پرورش شــهر تهران با بیان اینکه در مقطع ابتدایی 
به جزء ۳ ـ ۴ مدرســه بین المللی که دارای مجوز بین المللی هستند، مدارس 
دو زبانه نداریم گفت: مدارس بین المللی پذیرای فرزندان اتباع خارجی از جمله 
فرزندان سفرا است که این مدارس قوانین خود و برنامه درسی تعریف شده و 

رسمی خود را دارند.

تغییر دستورالعمل ثبت نام دانش آموزان اتباع
در مدارس

مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران با بیان اینکه ثبت نام 
۱۵۰ هزار دانش آموز اتباع قطعی نشــده است و در این موضوع عقب هستیم 
گفت: دستورالعمل ثبت نام دانش آموزان اتباع از سوی وزارت کشور تغییر کرد 

که باید کد یکتا دانش آموزان و والدین به روز رسانی شود.
مسعود بهرامی در نشست با خبرنگاران با بیان اینکه مهر امسال نسبت به سال 
گذشــته مهرماه آرامی بود، گفت: اداره کل آموزش و پرورش شهرستان های 
استان تهران در جشنواره شهید رجایی مورد تجلیل قرار خواهد گرفت.وی با 
بیان اینکه امروز ۱۵ مهر، سنجش سلامت نوآموزان برای سال تحصیلی آینده، 
از اســتان البرز آغاز می شــود افزود: امروز عملا سال تحصیلی ۱۴۰۵-۱۴۰۴ 
را آغاز کردیم.بهرامی با بیان اینکــه ۹۷۸ هزار و ۶۹۴ دانش آموز در مدارس 
دولتــی ثبت نام کردند و حدود ۱۰۰ هزار دانش آموز در مدرســه غیردولتی 
تحصیل می کنند ادامه داد: مشکلی در ساماندهی و سازماندهی نیروی انسانی 
نداشتیم و حدود ۵۷۰۰ ظرفیت جذب داشتیم مگر آنکه درخواست و داوطلب 
در رشــته محل هایی نداشته باشیم. بهرامی با بیان اینکه دو موضوع پیش رو 
داریم که یکی سال تحصیلی جاری و دیگری برنامه ریزی سال تحصیل جدید 
در حوزه های سنجش بدو ورود و ثبت نام کتاب درسی است گفت: برای سال 
تحصیلی جاری کیفیت بخشــی نیروهای انسانی را در برنامه داریم که از ۲۷ 
مهرماه این برنامه را آغاز می کنیم. به گزارش ایسنا، مدیرکل آموزش و پرورش 
شهرســتان های استان تهران عنوان کرد: ثبت نام اتباع در سال گذشته زودتر 
صورت گرفت و امسال با تغییر دولت دستورالعمل ثبت نام اتباع دیرتر صورت 
گرفــت و ثبت نام ۱۵۰ هزار دانش آموز اتباع قطعی نشــده اســت و در این 
موضوع عقب هستیم؛ برای ثبت نام دانش آموز اتباع یک هفته فرصت داشتیم. 
دســتورالعمل ثبت نام دانش آموزان اتباع از سوی وزارت کشور تغییر کرد که 

باید کد یکتا دانش آموزان و والدین به روز رسانی شود.

سلامت

محیط زیست

آموزش

چرا زوجین نابارور 
سراغ درمان نمی روند

حدود ۲۰ درصد زوجین کشــور قادر بــه فرزندآوری 
نیستند و از همین رو باید به سراغ درمان های ناباروری 

بروند که البته هزینه خیلی زیادی دارد.
طبق آمارهای موجود، شیوع ناباروری در کشور حدود 
۱۵ تــا ۲۰ درصد برآورد می شــود. بنابراین، از هر پنج 
زوج که در ســنین بــاروری قرار دارند، یــک زوج به 
نوعی با مشــکل ناباروری مواجه است.با در نظر داشتن 
سیاست های جمعیتی کشور و تأکید رهبری بر ترویج 
فرزنــدآوری و جلوگیــری از وقوع بحران ســالمندی 
جمعیــت در دهه های آتی، اهمیــت توجه به زوج های 
نابــارور دو چندان می شــود، زیرا ما با ســرمایه بالقوه 
جمعیتی مواجه ایم که با حمایت های درمانی می تواند 
بالفعل شود.شــاید مهم ترین مشــکل زوجیــن نابارور 
برای فرزندآوری و صاحب بچه شــدن، مشکلات مالی 
در مســیر هزینه های سنگین درمان ناباروری باشد؛ به 
طوری که اکثریت جمعیت ۲۰ درصدی زوجین نابارور، 
از طبقه کم درآمد و آسیب پذیر جامعه هستند که اگر 
تحت حمایت های بیمه ای نباشند؛ هرگز قادر نخواهند 

بود سراغ درمان ناباروری بروند.
از ســال ۱۴۰۰، مجلس شورای اســلامی در راستای 
حمایــت از زوجین نابارور و تشــویق بــه فرزندآوری، 
بودجه ای را برای این موضوع در اختیار بیمه ســلامت 
قرار داده است که هزینه های درمان ناباروری را پوشش 
دهد.محمدمهــدی ناصحی مدیرعامل ســازمان بیمه 
ســلامت ایران، با عنوان این مطلــب که تاکنون بیش 
از ۹۵ هزار بیمه شــده نشــان دار شده و تحت پوشش 
بیمه قرار گرفته اند و آشــنایی بیشــتر مــردم با این 
خدمات بیمه ای می تواند تعداد افراد نابارور شناســایی 
شده و هزینه کرد این حوزه را افزایش دهد.وی با اشاره 
بــه اینکه بیمه ســلامت به عنوان تأمیــن و محافظت 
کننده مالی نقش مهمی در باروری و گســترش زایمان 
طبیعی در کشور داشته است، افزود: تغییرات مثبت در 
پوشــش تعرفه ها و انعقاد قرارداد با مراکز و مؤسسات 
درمان ناباروری نشــان می دهد که مواد قانونی جوانی 
جمعیت مرتبط با حمایت های بیمه ای به نحو مقتضی 
عمل شــده اســت و امیدواریم اعتبارات بیشتر شود تا 
بتوانیم رشد مناسبی داشــته باشیم.ناصحی ادامه داد: 
۹۰ درصــد هزینه خدمــات مراکز درمانــی دولتی و 
دانشــگاهی و ۷۰ درصد هزینه هــای بخش خصوصی 
تحت پوشش بیمه ســلامت قرار دارد و امیدواریم که 
ســایر مراکز بخش خصوصی هم بیایند طرف قرارداد 
قرار بگیرند و خدمات رسانی به مردم افزایش پیدا کند.

وی افزود: مادران بــاردار از ابتدای وضع حمل تا پایان 
دوران شــیردهی تحت پوشش بیمه سلامت قرار دارند 
و کودکانشــان تا ۵ سالگی تحت پوشش بیمه هستند.

علی صادقی تبار مدیر مرکز درمان ناباروری ابن ســینا 
وابسته به جهاد دانشگاهی، در گفت وگو با خبرنگار مهر 
گفت: در کشــورمان با دو هدف اصلــی زوجین نابارور 
را درمان می کنیم.وی افزود: هدف نخســت، ایجاد یک 
زندگی شاداب برای زوجین نابارور است و در وهله دوم، 

کمک به افزایش جمعیت کشور است.
به گــزارش مهر، صادقی تبار، دربــاره لزوم حمایت از 
هزینه های درمان ناباروری، گفت: ایران از نظر کیفیت 
خدمات تشخیص و درمان ناباروری هم طراز کشورهای 
پیشــرفته جهان اســت و ما در زمینه دانش و فناوری 
درمان ناباروری از قطب های منطقه ایم. اما متأســفانه 
خدمات اصلی درمان ناباروری زیر پوشش بیمه های پایه 
قرار نــدارد و با توجه به وارداتی بودن تجهیزات و مواد 
مورد استفاده در روش های کمک باروری، هزینه درمان 
ناباروری برای بســیاری از زوج های نابارور ســنگین و 
کمرشکن است.وی با اشاره به چالش هایی که در مسیر 
درمــان ناباروری وجود دارد، افــزود: یکی از مهم ترین 
چالش های زوجین نابارور در مســیر درمان، مشکلاتی 
است که از ناحیه هزینه ها و حمایت های بیمه ای وجود 
دارد.صادقــی تبار ادامه داد: زوجین نابارور در مســیر 
درمان، آن طور که باید حمایت نمی شــوند و در نتیجه 
شــاهد رها کردن روند درمان از سوی زوجین هستیم. 
در حالی که همه آنها دوســت دارنــد که صاحب بچه 
شــوند و طعم شیرین پدر و مادر شدن را بچشند.مدیر 
مرکز درمان ناباروری ابن سینا تاکید کرد: شرایط برای 
زوجین نابارور به گونه ای اســت که تعداد ســیکل های 
درمان ناباروری در کشور، حداکثر به ۱۵۰ هزار سیکل 
می رســد. در حالی که قریب به ۳.۵ تا ۴ میلیون زوج 
نابارور داریم.صادقی تبار افزود: ما طرحی را پیشــنهاد 
دادیــم به دولت که یک صندوق مســتقل برای تأمین 
هزینه های درمان ناباروری تشکیل شود و این طرح به 

مدت یکسال به صورت پایلوت اجرا شود.
وی در توضیح بیشتر گفت: ســهم درمان ناباروری در 
این صندوق واریز و به صورت مستقیم به مراکز درمان 
ناباروری پرداخت شــود و بیمه ها از این مســیر خارج 
شوند.صادقی تبار ادامه داد: مشکلاتی که زوجین نابارور 
در مســیر درمان دارند، از طریق این صندوق می تواند 
حل شــود.وی افزود: تمامی هزینه های درمان ناباروری 
قابل بررســی و رصد است و هر آنچه را زوجین نابارور 
هزینــه می کنند، دولت به حســاب همان مرکز درمان 

ناباروری واریز کند.
صادقی تبار گفت: اگر در مدت یکسال این طرح جواب 
داد، دولت می تواند آن را به شــکل سراسری در کشور 
اجرایی کند. به نظر می رسد که مشکل زوجین نابارور، 
طولانی شــدن روند درمان از مسیر بیمه ها باشد که با 
این طرح، می توان امیدوار بود تعداد بیشتری از زوجین 

نابارور برای درمان اقدام کنند.

درآمد ۶ میلیاردی روزانه شهرداری 
تهران از فروش طرح ترافیک

رئیس کمیســیون حمل ونقل شورای شهر تهران گفت: 
شــهرداری تهران روزانه ۶ میلیارد تومان از فروش طرح 
ترافیک درآمد دارد. سید جعفر تشکری هاشمی؛ رئیس 
کمیســیون عمران و حمل ونقل شــورای اسلامی شهر، 
دربــاره درآمد شــهرداری تهران از محــل فروش طرح 
ترافیک روزانه اظهار کرد: شــورای شهر تعرفه محدوده 
طرح ترافیک را تصویب کرده است، به گونه ای که حداکثر 
مبلغ حدود ۱۰۰ هزار تومان در نظر گرفته شده است.وی 
افزود: درآمد های حاصل از فروش طرح ترافیک باید برای 
بهبود حمل ونقل عمومی و زیرســاخت های حمل ونقلی 
شهر هزینه شود. به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، 
تشکری هاشــمی گفت: به طور متوسط، اگر روزانه ۱۰۰ 
هزار دســتگاه خودرو وارد محدوده طرح ترافیک شوند 
و مبلغ ۶۰ هزار تومان برای طرح ترافیک با تخفیف های 
لحاظ شده محاسبه شود، روزانه ۶ میلیارد تومان درآمد 

برای شهرداری تهران ایجاد می شود.

نگاه

شهری
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درحالی که مسئولان وزارت بهداشت 
اعــام می کنند که بــرای مبارزه با 
اقداماتی  الکترونیکی  ســیگارهای 
همچنان  اما  اســت،  گرفته  صورت 
شــاهد افزایش فروش این سیگارها 

هستیم.
این روزها جوانان و نوجوانانی در اطرافمان 
به چشم می خورند که دستگاه های کوچک 
و مستطیل شکلی به گردن انداخته و با بعد 
از یک پک زدن به آن با دود غلیظی فضا را 
پر می کنند. مصرف کنندگانی که باورشان 
این است که سیگارهای الکترونیکی و انواع 
ویپ ها جایگزین خوبی برای ســیگارهای 
قدیمی و حتی ترک تدریجی و دائمی آنها 
هســتند. این در حالی است که مطالعات 
دانشــگاهی و تحقیقات حاکی از آن است 
که دو ماده اولیه موجود در ســیگارهای 
الکترونیکی، پروپیلن گلیکول و گلیسیرین 
گیاهی برای ســلول ها سمی هستند و هر 
چه مواد موجود در یک مایع الکترونیکی 

بیشتر باشد، سمی تر و مهلک تر است.
چندی پیش نیز رســانه هلــث دی نیوز، 
بــه نقل از »امیلی اســتوکینگز«، یکی از 
محققان دانشــگاه ســیدنی، نوشت »در 
کوتاه مدت، نیکوتین ممکن است احساس 
اضطــراب و اســترس را کاهــش دهد و 
جوانان ممکن اســت به سراغ سیگارهای 
الکترونیکی به عنوان مکانیزم مقابله بروند. 
صرف نظر از اینکه آیــا بیماری روانی بر 
ســیگار تأثیر می گذارد یا برعکس، واضح 
است که اگر می خواهیم از شروع استفاده 
از سیگارهای الکترونیکی جلوگیری کنیم، 
باید به سلامت روان نیز توجه کنیم.« این 
مطالعه نشان داده در مقایسه با کودکانی 
که سطح اســترس پایینی دارند، افرادی 
که ســطح استرس متوســطی دارند، ۷۴ 
درصد بیشــتر احتمال دارد که به سیگار 
الکترونیکی روی بیاورند و آنهایی که سطح 
اســترس بالایی دارند، ۶۴ درصد بیشتر 
احتمال دارد که این ســیگار را بکشــند. 
و اســتفاده از سیگار الکترونیکی در میان 
نوجوانانی که سلامت روان شأن را پایین 
ارزیابی می کردند در مقایسه با افرادی که 
آن را بــالا ارزیابی می کردند، ۱۰۵ درصد 

بیشتر بود.
فرهاد حبیب زاده، معــاون اجرایی مبارزه 
با دخانیات ایران در پاســخ به این پرسش 
که آیا، سیگار الکترونیکی و ویپ می تواند 
جایگزین سیگارهای سنتی و روشی برای 

ترک تدریجــی نیکوتین از بدن باشــد، 
می گوید: به طور کلی ســیگار یک وسیله 
انتقال نیکوتین محســوب می شــود. به 
همین خاطر است که ما به سیگار وابسته 
نمی شویم، ما به نیکوتین وابسته می شویم. 
در واقــع برای ترک ســیگار نمی توان به 
دنبال جایگزین بود. چرا که هر ابزاری که 
برای ترک ســیگار به کار بگیریم، نیاز به 

مواد حاوی نیکوتین داریم.
حبیب زاده در رابطه با اســانس هایی که 
می گوید  الکترونیکی  ســیگارهای  داخل 
کــه این اســانس ها که آغشــته به مواد 
اعتیاد آورند گاهاً وابســتگی های بیش از 
نیکوتین را دارد. افرادی که سمت این گونه 
اسانس می روند در سیگارهای الکترونیکی 
وابســتگی بیشــتری را تجربه می کنند و 

ترک کردن به مراتب دشوارتر می شود.
هرچند در نگاه عموم مردم وزارت بهداشت 
به عنوان متولی ســلامت جامعه شناخته 
می شود اما بهزاد ولی زاده رئیس دبیرخانه 
ســتاد کشــوری کنترل دخانیات وزارت 
بهداشت درباره شیوع مصرف این سیگارها 
بیــن افــراد جامعه توضیــح می دهد که 
سیگارهای الکترونیک جز موارد قاچاق به 
حساب می آیند و به همین دلیل می توان 
از ظرفیت قانونی ســتاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز اســتفاده کرد. موضوع مبارزه با 
ســیگارهای الکترونیک در دستور کار دو 

وزارتخانه »بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشکی« و »صنعت، معدن و تجارت« قرار 
گرفته اســت.وی درباره برخی از تقاضاها 
برای رسمیت بخشیدن عرضه سیگارهای 
الکترونیک به صورت قانونی می گوید که 
اگرچــه تلاش ها و اقداماتی برای مبارزه با 
ســیگارهای الکترونیک صورت گرفته اما 
تقاضاهایی برای اجــازه فعالیت در زمینه 
تولید، عرضه و رســمیت بخشــیدن این 
سیگارها انجام می شــود. وزارت بهداشت 
زیــر بار صدور مجوز بــرای تولید، فروش 
و عرضه ســیگارهای الکترونیک نمی رود؛ 
چرا که مضرات این سیگارها شناخته شده 
اســت.ولی زاد توضیح می دهد که وزارت 
بهداشت نسبت ســمی بودن و سرطان زا 
بودن مواد سیگارهای الکترونیک گزارش 
داده است؛ همچنین مواردی در ارتباط با 
انفجار در صورت مصرف کننده ها گزارش 
شــده اســت. افرادی که با وجــود تمام 
اطلاع رسانی ها صورت گرفته و هشدارهای 
داده شده، نسبت به مصرف این سیگارها 
اقــدام می کنند، با اراده خــود از مواجهه 
بــا خطرات این محصولات آسیب رســان 

استقبال می کنند.
این اظهارات درحالیســت که بر اســاس 
اعلام محمدرضا مسجدی دبیرکل جهانی 
مبارزه با دخانیات مصرف سیگار در ایران 
به طور متوســط ۶۰ میلیارد نخ در سال 

است، بیش از ۶۰ هزار میلیارد تومان نیز 
ســالانه صرف درمان بیماری های مرتبط 
بابخش سلامت می شود و حدود ۶۰ هزار 
مرگ در کشور در سال ناشی از مصرف و 
مواجهه با ورود دخانیات برآورد شده است. 
وضعیت شــیوع مصرف دخانیات در سال 
۱۴۰۰ در مردان کشور ۲۵.۸۸ و در زنان 
۴.۴۴ بــود که به طور کلی در پنج ســال 
اخیر در گروه ســنی بالای ۱۸ سال روند 

افزایشی داشته است.
بررســی های میدانی خبرنگار مهر نشان 
می دهد کــه در اوایل ورود ســیگارهای 
الکترونیکی به کشور این محصول دخانی 
به ندرت و فقط در برخی فروشــگاه های 
شــمال تهران به چشم می خورد اما اخیراً 
این اقلام بــه وفور در دکه هــای فروش 
روزنامه به فروش می رسد همچنین برخی 
از ســایت ها نیز به راحتی درحال فروش 
این محصولات هســتند، از سوی دیگر با 
توجه به استفاده فراگیر شبکه های مجازی 
نظیر اینستاگرام فروش این محصولات به 
دخترهــا و نوجوانان با ســنین پایین نیز 
انجام می شــود که لازم اســت مسؤولان 
وزارت بهداشــت و ســازمان های مربوطه 
گامی اساسی برای ســاماندهی این بازار 
انجام دهنــد تا در آینده نزدیک شــاهد 
سونامی مصرف سیگارهای الکترونیکی در 

بین دختران و نوجوانان نباشیم.

دبیر شــورای عالی انقاب فرهنگی 
با بیان اینکــه تعداد زیادی از دانش 
معدل  تاثیر قطعی  از مصوبه  آموزان 
در کنکــور راضی هســتند گفت: 
اما  این مصوبه تغییــر نخواهد کرد 
اصاحات آن در دستور کار شوراست.
عبدالحسین  والمســلمین  حجت الاسلام 
دانش آموزان  نارضایتی  درباره  خسروپناه 
نسبت به تاثیر امتحانات نهایی در کنکور، 
گفت: ما درباره مصوبه کنکوری شــورای 
عالــی انقلاب فرهنگــی، تحقیق میدانی 
انجام داده ایم و بســیاری از دانش آموزان 
از موضوع راضی هســتند و در سفری که 
دیروز نیشابور و مشــهد بودم بسیاری از 
دانش آموزان خواســتار این شدند که این 
مصوبه شــورا را تغییر ندهید زیرا تازه با 

کتاب  و معلمان ارتباط برقرار کردیم.وی 
با بیان اینکه آزمون نهایی و مصوبه شورا 
نیازمند اصلاح است افزود: تحقیق میدانی 
از خانواده ها در حال انجام اســت؛ مرکز 
دانشــگاهی  جهاد  مجلس،  پژوهش های 
تحقیقــی انجام داده و با کمک آموزش و 
پرورش برای خانواده ها نیز تحقیقی انجام 
می شود تا مجموع آراء و نظرات را ببینیم 
و اگر لازم است اصلاحیه انجام دهیم؛ به 
هــر حال در عین اینکــه تعلیم و تربیت 
کشور باید رشد کند، نباید فشار بیش از 

حد هم به دانش آموزان وارد کنیم.
خســروپناه با بیان اینکه این ها بچه های 
ما هســتند و قرار است رشد علمی کنند 
و با یــک روش اعتدالی پیش بروند ادامه 
داد: اصلاحاتی قرار است در دستور جلسه 

شورا باشد و حدود یک ماه دیگر در شورا 
این بحث را مطــرح می کنیم.وی با بیان 
اینکه بخشــی از اصلاحات ممکن است 
در مصوبه صورت گیــرد اما تأثیر قطعی 
لغو نمی شــود ادامه داد: این قطعی است 
و هیــچ تغییری نمی کند، فقط در بعضی 
پایه ها اصلاحاتی صورت می گیرد اما اصل 
مصوبه قطعی اســت و تغییر نمی کند و 
اعضاء باید رای دهند.دبیر شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی با بیــان اینکه مصوبه از 
شورا اســت و فقط اعضای شورای عالی 
انقلاب فرهنگی می تواند مصوبه را تغییر 
دهند گفت: در بحث اجرا، باید مشکلات 
اجرا را حل کنیم. ســال دوم که مصوبه 
اجرا شــد مشکلات از سال اول کمتر شد 
و سال ســوم بهتر خواهد شد.خسروپناه 
گفت: با امکانات و فناوری های پیشــرفته 
که ســازمان ســنجش خریداری کرده، 
بســیار به آموزش و پــرورش در اجرایی 

کردن دقیق تر کمک می کند.
به گزارش ایســنا، خســروپناه در پاسخ 
به ســوال ایســنا مبنــی بــر نارضایتی 
المپیادی هــا از تاثیر معــدل در کنکور 
اظهار کرد: این امر یکی از دغدغه های به 
جای این افراد اســت و من خودم جلسه 
متعددی با المپیادی ها داشــتم و نظرات 
آنها را شــنیدیم ؛ مجموع نظرات را جمع 
کرده ایــم؛ الان نمی توانــم بگویم به چه 
جمع بندی مدبرانه ای رسیدیم ولی قطعا 

در اصــلاح مصوبه، المپیادی ها را در نظر 
می گیریم.وی درباره موضوع ترمیم نمره 
که چرا یکبــار برگزار می شــود؟ گفت: 
این موضوع بســتگی به وزارت اموزش و 
پرورش دارد؛ هر مصوبــه ای در این باب 
داشــته باشــیم یک باری بــر آموزش و 

پرورش اضافه کردیم.
بــه هر حــال وزارت آمــوزش و پرورش 
مرجع تشــخیص کارشناســی ما هست، 
تصمیم هــای مــا چه قبل و چــه بعدها 
حتمــا بــا نظــارت و نظر کارشناســانه 
شــورای عالی آموزش و پرورش و وزارت 
آموزش و پرورش است.خسرو پناه درباره 
مصوبات شــورا درباره دانشگاه فرهنگیان 
افزود: هیأت مرکزی جذب مستقل برای 
دانشــگاه فرهنگیان در نظر گرفتیم تا با 
ســرعت و تسهیل گری بیشــتری انجام 
شــود، به هر حال فرایند جذب در وزارت 
علوم و وزارت بهداشــت کار ســنگینی 
است، شــبیه مصوبه ای که شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی بــرای دانشــگاه آزاد 
داشته، برای دانشــگاه فرهنگیان داریم. 
استفاده از فارغ التحصیلان یا دانشجویان 
رشته هایی که مورد نیاز آموزش و پرورش 
از دانشــگاه های دیگر است نیزمصوبه ای 
داشــتیم البته دو سه ترمی که بگذرانند 
از طریق گزینشی که دانشگاه فرهنگیان 
خواهد داشــت و دوره های تربیت معلم 

بگذرانند، جذب می شوند.

گفت:  کشــور  انتظامی  کل  فرمانده 
امسال بر اســاس برآوردهای صورت 
براســاس قولی که داده ایم  و  گرفته 
از کشور  را  اتباع غیرمجاز  میلیون   ۲
لحظه ۵۰۰  بدین  تا  که  خارج خواهیم 
هزار نفر اخراج و ۲۰۰ هزار نفر نیز خود 

معرف از کشور خارج شده اند.
فرمانــده کل  رادان،  ســردار احمدرضــا 
انتظامی کشــور به مناسبت هفته انتظامی 
با شرکت در برنامه صف اول شبکه خبر به 
ماموریت های پلیس فتا اشاره کرد و گفت: 
اولین نکته اینکه وقتی زندگی ها پیشرفته و 
اســتفاده از فن آوری های جدید در زندگی 
همه گیر و افق های جدیــد به روی مردم 
باز می شــود مصائب خودش را نیز دارد. ما 
در حــوزه فضای مجازی با مجرمانی طرف 
هستیم که هوش بالایی دارند و خوشبختانه 
متخصصان ما در پلیس فتا متخصصان ویژه 
ای هستند که در این فضا کار کرده اند. در 
حوزه فیشــینگ ما ۶۶ تا ۷۰ درصد جرایم 
را شــاهد بودیم اما همکاران ما با ارائه رمز 
پویا و با همکاری بانک ها در زمان آغاز کرونا 
که مردم به سمت خرید از بازارهای مجازی 
می رفتند میزان جرایم حوزه فیشینگ ۳۳ 

درصــد کاهش پیدا کــرد. در حال حاضر 
کلاهبرداری های  بحــث  موضوع  بیشــتر 
الکترونیکی اســت که مــردم، درگاه های 
درســت را انتخاب نمی کنند و متاســفانه 
متضرر می شوند از این رو با بانک ها صحبت 
کرده ایم تا بتوانیم راهی مناسب پیدا کنیم. 
امروز با اســتفاده از رمز پویا شاهد کاهش 
بســیاری از جرایم بودیم کــه با همکاری 
دســتگاه های مختلــف به آن رســیدیم. 
بانک ها علاقمند به همکاری هســتند و به 
نظر می رســد در این حوزه هم بتوانیم به 
دستآوردهای مطلوبی برسیم. سردار رادان 
در ادامه به موضوع اتباع غیر مجاز پرداخت 
و ادامــه داد: در وهله اول به آن دســت از 
مهاجــران که قانونمند هســتند اطمینان 
می دهم در حوزه التزام و امنیت، ما ضامن 
امنیت آنها هستیم. اما نمی شود که گروهی 
به خــود اجازه دهند به شــکل غیرقانونی 
وارد کشوری شــوند و در آنجا کار، زندگی 
و اسکان داشــته باشند. در همه جای دنیا 
نیز با اتبــاع غیر مجاز همین گونه برخورد 
می شود. با قدرت عرض می کنم به اتباع غیر 
مجاز به هیچ عنوان فرصت اسکان و اشتغال 
را نخواهیم داد. امسال بر اساس برآوردهای 

صورت گرفته و براساس قولی که داده ایم 
۲ میلیون اتباع غیرمجاز را از کشور خارج 
خواهیم که تا بدیــن لحظه ۵۰۰ هزار نفر 
اخراج و ۲۰۰ هزار نفــر نیز خود معرف از 
کشور خارج شده اند و به همه هم میهنان 
و صاحبان مشاغل اعلام می دارم که هرگونه 
همکاری با اتباع غیر مجاز اعم از استخدام، 

اسکان و... جرم انگاری خواهد شد.
به گــزارش پلیس، فرمانــده کل انتظامی 
کشور درباره موضوع دیپلماسی انتظامی و 
بازگشــت مجرمان خارج از کشورگفت: به 

منظورجلوگیری از خروج مجرم از کشــور 
اگر از مسیر قانونی باشد باید دستگاه های 
متولــی ممنوع الخــروج بودن فــرد را به 
ما اعلام کننــد. تعقیب قضائــی نیازمند 
دیپلماسی انتظامی اســت. ما در معماری 
پلیس آینده بــه این موضوع توجه ویژه ای 
داشــته ایم کــه اربعین امســال نمود این 
دیپلماســی را شــاهد بودیم. خوشبختانه 
اســترداد مجرمان رشد خوبی داشته است 
که در این راســتا پلیس بین الملل تعامل 

سازنده ای با پلیس اینترپل دارد. 

سیگارهای الکترونیک قاچاق هستند

گردن آویز سرطان بر گردن نوجوانان

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

»تاثیر معدل در کنکور« اصلاح می شود اما لغو نمی شود

فرمانده کل انتظامی کشور:

تاکنون ۵۰۰ هزار تبعه غیرمجاز از کشور اخراج شده اند

افزایش تدریجی دمای هوای تهران از امروز
اداره کل هواشناســی اســتان تهران اعلام کرد: از امروز )۱۶ مهر( افزایش 

تدریجی دما در سطح استان پیش بینی می شود.
به گزارش ایســنا، برپایه بررسی نقشه های پیش یابی آسمان استان تهران، 
طی پنج روز آینده آســمان تهران صاف تا قســمتی ابری و گاهی همراه با 
وزش باد، در نقاط پرتردد شهری افزایش برخی آلاینده ها و کاهش کیفیت 
هوا و در ارتفاعات به ویژه فیروزکوه افزایش ابر و در بعضی ســاعات بارش 

پراکنده پیش بینی می شود.
همچنین در پاره ای از نقاط اســتان، روزهای چهارشنبه و پنجشنبه )۱۸ 
و ۱۹ مهر( گاهی وزش باد نســبتا شــدید با احتمال خیزش موقت گرد و 
خاک و یا انتقال گرد و خاک از استان های همجوار مورد انتظار خواهد بود.
از روز دوشــنبه افزایش تدریجی دما در سطح استان پیش بینی می شود.
آســمان تهران امروز )۱۶ مهر( صاف تا کمی ابری، گاهی افزایش ابر و در 
بعضی ســاعت ها وزش باد با حداقل دمــای ۱۵ و حداکثر دمای ۲۵ درجه 
سانتیگراد و طی سه شنبه )۱۱ مهر( صاف تا کمی ابری و گاهی وزش باد با 
حداقل دمای ۱۶ و حداکثر دمای ۲۸ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

هواشناسی


